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J E G Y Z O K Ö N Y V 
 

Amely készült Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testületének 2010. június 
29. napján délután 16.00 órakor megtartott soros, nyílt képviselo-testületi ülésén 
 
Az ülés helye: Királyhegyes Község Önkormányzat tárgyalóterme 
 
Jelen vannak: 
 
Horváth Lajos    polgármester 
Katona István    alpolgármester 
Dávid József     képviselo 
Horváth Lajosné    képviselo 
Juhász Csaba    képviselo 
Kurunczi Mihály   képviselo 
Miklós Imre    képviselo 
 
Igazoltan távol van: 
Kiss Ferenc     képviselo 
 
Tanácskozási joggal megjelent: 
 
Benákné Bárdi Ilona    körjegyzo 
Kádárné Kovács Edit   Iskola tagintézmény vezeto 
Stranszky Jánosné   Óvoda tagintézmény vezeto 
Englerné Búvár Terézia   Közösségi színtér vezeto 
Fülöp Viktorné    Napsugár Óvoda tagintézmény vezeto 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm a megjelent önkormányzati képviseloket és a 
napirendek eloadóit. Megállapítom, hogy a képviselo-testület határozatképes, 8 fobol 7 fo van 
jelen 87,5 %-os részvétel. A mai képviselo-testületi ülést megnyitom. Jegyzokönyv 
hitelesítonek felkérem Dávid József, valamint Miklós Imre képviseloket. Javaslatot teszek a 
meghívóban szereplo napirendi pontokra. Van-e más javaslat a testület részérol? 
 
A napirendhez kapcsolódóan más javaslat nem hangzott el.  
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselo-testület egyhangú (7 igen) 
szavazattal elfogadta a napirendi pontok megtárgyalására tett javaslatot. 
 
44/2010.(VI.29.)Öh. 
Tárgy: A képviselo-testület napirendjének elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete a 2010. június 29. napján tartott 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint határozta meg: 
 
Napirend: 
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1./ Polgármesteri tájékoztató 
     Eloadó: Horváth Lajos polgármester 
 
2./ Beszámoló a tagintézményként muködo Általános Iskola és Napközi-otthonos Óvoda 
tevékenységérol 
     Eloadó: Kádárné Kovács Edit tagintézmény vezeto 
        Stranszky Jánosné óvoda vezeto 
 
3./ Beszámoló a Közösségi Színtér munkájáról 
     Eloadó: Englerné Búvár Terézia közösségi Színtér vezeto 
 
4./ Eloterjesztések 
 
5./ Kérdések, Interpelláció 
 
6./ Egyebek 
 
 
I. napirendi pont 
Polgármesteri tájékoztató 
 
Horváth Lajos polgármester: Királyhegyes történetében nem volt még ilyen idoszak, mint az 
elmúlt napok történései. Az elmúlt héten szerdán kezdodtek a gondok, amikor villámcsapás 
érte a templom tornyát és a hivatal minden elektromos berendezése károsodott. Kihatásaként a 
Muvelodési Házban és az Iskolában is tönkre mentek számítógépek. Az Óvoda épületének 
betápláló vezetékébe közvetlenül belecsapott a villám és ebbol adódóan komoly károk 
keletkeztek. A természeti csapások folytatásaként pénteken soha nem látott vihar söpört végig 
a falun és a határban. 70 mm eso esett le rövid ido alatt és 30 percen át esett a jég. 
Királyhegyes teljes közigazgatási területén 3000 ha-on gyakorlatilag teljesen megsemmisült a 
termés. Az önkormányzatnak kb. 700 ezer forintos kára keletkezett. A magánházak többsége 
megsérült, vannak súlyos, közepes és kicsi károk. A felmérés megtörtént, de még nem tudjuk, 
hogy kapnak-e a károsultak valamilyen kártérítést. A legsúlyosabb kár a külterületet érte.  
 
(Megérkezett Kis Ferenc képviselo – jelenlévo képviselok száma: 8 fo (100 %) 
 
A vihar során a hivatal épületére rádolt egy fenyofa, ami sérülést okozott a tetoben. 
Csikóspusztán viszont az ingatlanok 100%-a kárt szenvedett. Megjelent településünkön a 
belvíz. A pénteki vihar után hétfon kb. 90 mm eso esett területünkön és árvíz szeru vizek 
keletkeztek. Miután a jég minden növényt elvert a pusztán, a terület vízmegtartó képessége 
megszunt. A puszta felol a falura zúdult a víz. A szélso házak veszélybe kerültek, ezért III. 
fokú belvízvédelmi készültséget rendeltem el. Próbáltuk lezárásokkal akadályozni a lezúduló 
vizet, de azt áttörte a víz. Szerdán veszélyhelyzet állt elo. A TIMA partner volt és segítséget 
nyújtott a veszélyhelyzetben. Viszont a vállalkozók részérol volt aki felháborodott, de volt aki 
megértette a helyzetet. Teljes vízelzárás a pusztán volt, de a tiltót valaki éjjel elvitte. Utána 
betonnal zártuk el az eret. A további rongálás érdekében kértük a rendorség közremuködését 
és éjjel is folyamatosan oriztük a területet. Ilyen esetekben elso az ember és a lakóházak 
védelme. Csütörtökön reggel a legmagasabb vízállás következett be. Ezen a napon ülésezett a 
védelmi bizottság és itt kértem az ATIVIZIG segítségét. Pénteken térségünkben járt és 
Királyhegyesen fogadtam Czerván György államtitkárt. Tájékoztattam a károkról és a 
helyszínen mutattam meg neki, az általunk tett kárelhárító intézkedéseket. Ma elmondhatom, 
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hogy ma reggelre javult a belvízhelyzet. Elmondhatjuk, hogy kilakoltatásra nem kellett sort 
keríteni. Számítani kell majd sok ház károsodására amikor az elázott vályog falak 
kiszáradnak. Fo célunk volt az intézkedések során, hogy minél kevesebb kár legyen, ebben 
maximálisan partnerünk volt a Tuzoltóság, a Rendorség és a Polgárvédelem. A lakosok 
többsége is megértette a helyzetet és az intézkedéseket. Egy ház volt komoly veszélyben, már 
az alap muszaki állapota miatt is, de ezt a problémát a jegyzo kezeli. A vis major 
bejelentéseket a földalapú támogatások miatt, szerdán éjfélig lehetett bejelenteni. Ebben a 
kamara munkatársa helyben nyújtott segítséget. A falugazdászunk a kárenyhítés 
bejelentéseket intézte. Felmérésünk szerint a faluban a házak 75 %-a nem biztosított. A 
megbeszéléseken én elmondtam és javasoltam, hogy miután nem országos gond volt a vihar 
okozta kár, lokális kárenyhítés legyen. Fontos lenne, hogy az ostermelok legyenek 
biztosítottak, az árterületeket az államnak kellene kezelnie. Megfelelo muvelési ágban. 
Ígéretet kaptunk arra, hogy ha a TIMÁ-val kidolgozunk tervet a vízkárelhárításra, az 
államtitkár úr segítséget nyújt a program megvalósítására. A Maros áradása miatt az Apátfalvi 
focsatorna lezárásra került a gravitáció lelassult. Két szivattyú három hete folyamatosan 
dolgozik a víz átemelésén. Békés megyébol hatalmas mennyiségu víz érkezik, és a megépített 
zsilip nagy szolgálatot tett abban, hogy ne áramoljon ide ez a vízmennyiség. Köszönöm 
mindenkinek a kárelhárítás során adott segítségét, és kérem a jelenlévoket a rémhírek 
eloszlatásában, mert már 5-6000 forintos gabona árakról beszélnek az emberek. Jelenleg nagy 
gondot jelent a fokhagymánál a baktérium fertozöttség ami fel fog lépni. Gond lesz majd a 
hagyma szaporító anyaggal, a gyökér vetések egy része víz alá került és az el is fog pusztulni. 
A Pitvaroson tartott államtitkári fórumon elhangzott, hogy a földalapú támogatást korábban, 
várhatóan októberben fogják kifizetni. Szintén hamarabb fizetik ki a kárenyhítési alapból 
jutatott támogatást is. Elhangzott az is, hogy a Kormány tárgyal a pénzintézetekkel a hitelek 
átütemezésérol. A környékbeli települések is hasonló kárt szenvedtek mint Királyhegyes. 
Felhívtak „hegyes” települések polgármesterei és felajánlották segítségüket. Cserepet, 
szivattyút. A felajánlott segítséget megköszöntem, nagyon jól esett. Az intézkedéseket 
személyesen irányítottam, legjobb tudásom szerint. Pénteken újabb HVB ülés volt, felmértük 
a károkat. Az ismereteim alapján nagy fejlemény nincs, támogatásról nem tudunk. Az 
országgyulési képviselovel napi kapcsolatban voltunk. Bizakodásra ad okot, hogy jelentosen 
javul az idojárás. Ami a késobbiekben gond lehet a nyári nagy melegben a felvizesedett házak 
kiszáradnak, és károsodnak. A DÉMÁSZ a sérült fákat legallyazta, a károkat elhárította. Ma 
másodfokú készültséget rendeltem el, holnap várhatóan elso fokra lehet mérsékelni. És a 
pusztán részleges vízelengedést lehet csinálni Csikóspuszta felol.  
 
Kiss Ferenc képviselo: Ha a TIMA a 800,-Ft-os díjakat arra használná amire kellene, nem 
lenne ekkora gond. 
 
Horváth Lajos polgármester: A Sámson-Apátfalvi focsatornát akkor takarítják amikor gond 
van. Pénteken délután a vihar után, vágták a nádat. A növényeket eltávolítva zúdult le a víz a 
csatornán, ezen kívül a nádat Békéssámson felol vágták, és a levágott nád eltorlaszolta a 
csatornát. Ez a focsatorna az ATIKÖVIZIG kezelésében van. A vihar okozta károkhoz 
tartozik az is, hogy nem lesz alkalmi munka az embereknek nem lesz keresete. Ezen felül a 
mezogazdasági vállalkozók bevétel kiesése miatt jelentos kiesés lesz az iparuzési adóban. 
Ezen okok miatt a közmunka programot mindenképpen folytatni kell.  
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
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Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselo-testület egyhangú (8 igen) 
szavazattal elfogadta a polgármesteri tájékoztatót. 
 
45/2010.(VI.29.)Öh. 
Tárgy: A polgármesteri tájékoztató elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
I. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete megtárgyalta Horváth Lajos 
polgármester tájékoztatóját, és döntött annak elfogadásáról. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Irattár 
 
II. napirendi pont 
Beszámoló a tagintézményként muködo Általános Iskola és Napközi -otthonos Óvoda 
tevékenységéro 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Eloször a helyi általános iskola tájékoztatóját vitassuk meg. 
Megkérdezem a jelenlévo iskola tagintézmény vezetojét, hogy a kiadott írásbeli anyaghoz 
van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Kádárné Kovács Edit tagintézmény vezeto: Az iskola létszámával kapcsolatosan elmondom, 
hogy a tanulói létszám 22 fo volt. Közülük ketto elkerült, marad 20 tanulónk. Gondoltam arra, 
hogy adjunk fel hirdetést, hogy tanulási nehézségekkel küzdo gyerekeket tudunk fogadni.  
 
Horváth Lajos polgármester: A létszám probléma kapcsán a hirdetés feladásánál óvatosságra 
intem. Nem volna jó, ha az iskola színvonalát tönkre tennék egy ilyen megoldással. Korábban 
a családok betelepítését szorgalmaztam, de újra ezt nem teszem meg. Ha nem lesz meg a 21 
fo tanuló, Makó fogja bezárni az iskolát. Makó önkormányzata most kapott 11 millió forint 
támogatást fejlesztésre amelyben 5 évre vállalták az iskola fenntartását. Ha nem tartják fennt, 
majd vissza fizetik ezt a támogatást. Kértük, a Makói iskola vezetését ne vegyenek fel elsost 
Királyhegyesrol, de ennek ellenére mégis megtették. Október elsején kell a 21 fos létszámnak 
meglenni, utána nincs jelentosége. Évek óta harcolok az iskoláért, a megmaradásáért mindent 
megtettem. Döntsék el akarják-e, hogy muködjön az iskola és legyen állásuk, vagy nem.  
 
Horváth Lajosné képviselo: Az iskola vezetése által készített beszámoló végtelenül lehangoló. 
Nincs benne semmi hivatástudat, lelkesedés, elképzelés, törekvés a jövore vonatkozóan. 
Jobban kellene adni a kirakat munkára, a család látogatásokra, az iskolai légkör javítására. Ezt 
többlet munkát jelent, de saját magukért is teszik ezt a pedagógusok. Fel van újítva az iskola, 
de nincs benne igazán élet. Fiatal pedagógusaink vannak, és még sincs bennük lelkesedés.  
 
Horváth Lajos polgármester: Még egyszer megismétlem amit mondtam, a helyi önkormányzat 
nem csukja be az iskolát, tegye azt meg Makó.  
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
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Horváth Lajos polgármester megállapította a képviselo-testület egyhangú (8 igen) szavazattal 
elfogadta a tagintézményként muködo Királyhegyesi Általános Iskola tevékenységérol szóló 
beszámolót. 
 
 
46/2010.(VI.29.)Öh. 
Tárgy: Beszámoló a tagintézményként muködo Királyhegyesi Általános Iskola 
tevékenységérol 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete megtárgyalta a Makói 
Általános Iskola, Alapfokú Muvészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet 
tagintézményeként muködo Királyhegyesi Általános Iskola beszámolóját a 2009/2010-s 
tanévrol és azt elfogadta. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
2./ Dr. Buzás Péter polgármester    Makó 
3./ Almási Pál iskola igazgató    Makó 
4./ Kádárné Kovács Edit tagintézmény vezeto  helyben 
5./ Irattár 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Következik az Óvoda beszámolójának megtárgyalása. Kérdezem 
az eloadót, hogy van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Stranszky Jánosné óvoda tagintézmény vezeto: A nyári létszámunk 18 fo volt a 23 
gyermekbol ami nagyon jó arány. A nyári szabadságok kiadása miatt, délelott óvóno, délután 
pedig dajka biztosítja a felügyeletet. A nyári takarítási szünet augusztus 18-31-ig lesz. A 
szépen felújított óvoda tetszik a szüloknek, a helyi lakosoknak.  
 
Fülöp Viktorné Napsugár Óvoda tagintézmény-vezeto: A Királyhegyesi óvodának nagyon jó 
a létszáma és ennek örülni kell.  
 
Horváth Lajos polgármester: A jövore vonatkozóan, jók a demográfiai adatok, csak most van 
mélypont a 6-7 éveseknél. Az óvoda muködéséhez minden tárgyi feltétel adott, és a létszám is 
megfelelo.  
 
Miklós Imre képviselo: Szeretném megtudni, hogy mi a hivatalos nyitva tartása az óvodának. 
 
Stranszky Jánosné óvoda tagintézmény vezeto: Az óvoda reggel 6.30 órától délután 16.30 
óráig tart nyitva. 
 
Horváth Lajosné képviselo : Ez a valóságban nem így muködik, mert fel vannak szólítva a 
szülok, hogy a busz indulása miatt a gyerekeket el kell vinni korábban. Ez így a továbbiakban 
nem tartható fenn, mert a szüloknek szükségük van a munkájukból származó jövedelmükre, 
nem hagyhatják ott a munkát emiatt.  
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Stranszky Jánosné óvoda tagintézmény vezeto: Csak most a nyáron van ilyen gond, mert 
délután nem óvóno van a gyerekekkel, mint egyéb idoszakokban.  
 
Horváth Lajos polgármester: A mostani helyzetben minden munkát ki kell használni a 
szüloknek, és az óvoda miatt ne kelljen ott hagyni a munkájukat, ezt meg kell érteni az óvoda 
dolgozóinak is és alkalmazkodni kell a szülok igényeihez. Kérem az óvoda vezetot, hogy ezt a 
problémát azonnali hatállyal kezelje.  
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította a képviselo-testület egyhangú (8 igen) szavazattal 
elfogadta Napközi-otthonos óvoda beszámolóját. 
 
 
47/2010.(VI.29.)Öh. 
Tárgy: Napközi-otthonos óvoda beszámolója 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete megtárgyalta a Dér István 
Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsode Többcélú Közös Igazgatású Közoktatási 
Intézmény Királyhegyesi Tagintézményeként muködo Napközi -otthonos Óvoda 
beszámolóját a 2009/2010-s nevelési évrol és azt elfogadta. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
2./ Kovács Sándor polgármester    Csanádpalota 
3./ Schüszler Istvánné intézményvezeto   Csanádpalota 
4./ Stranszky Jánosné óvoda tagintézmény vezeto  helyben 
5./ Irattár 
 
 
III. napirendi pont 
Beszámoló a Közösségi Színtér munkájáról 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Megkérdezem az eloterjesztot, hogy van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Englerné Búvár Terézia Közösségi színtér vezeto: Minden rendezvényünk célja, hogy a 
helyiekben a közösségi összetartozás érzését ébren tartsuk. Mostanában ez nehezebb, mert 
elso az egyéni érdek. Elmondható, hogy Királyhegyesen kb. a lakosság fele megmozdítható. 
Fontos az együtt töltött ido, és a közös program. Köszönetet szeretnék mondani a képviselo-
testületnek a közösség érdekében tett támogató munkájukért.  
 
Horváth Lajos polgármester: A július elejére meghirdetett lakodalmas rendezvény 
elhalasztása indokolt volt a rendkívüli helyzet miatt, ami az idojárás miatt eloállt. Ez az 
elmaradt rendezvény esetleg a Falunapon pótolható. Úgy ítélem meg, hogy sikeres programok 
vannak szervezve, nemzetközi résztvevok is jönnek hozzánk, az eloterjesztéshez mellékelve 
van a falunapi program is, természetesen ez még csak tervezeti szinten. 
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Englerné Búvár Terézia Közösségi színtér vezeto: A lakodalmas rendezvényre sok résztvevo 
készült, a szervezok álláspontja szerint a falunap délutánján megtartható lenne ez a 
lakodalmas.  
 
Horváth Lajos polgármester: Egyetértek a javaslattal, kérem a képviselo-testületet, hogy 
fogadja el így a falunapi programot. 
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselo-testület egyhangú (8 igen ) 
szavazattal elfogadta a Közösségi Színtér munkájáról szóló beszámolót. 
 
48/2010.(VI.29.)Öh. 
Tárgy: Beszámoló a Közösségi Színtér munkájáról 

 
H A T Á R O Z A T 

 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete megtárgyalta a Közösségi 
Színtér munkájáról szóló beszámolót és azt elfogadta. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester     helyben 
2./ Englerné Búvár Terézia Közösségi Színtér vezeto  helyben 
3./ Irattár 
 
IV. napirendi pont 
Eloterjesztések 
 
1. számú eloterjesztés 
A Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsode Többcélú Közös Igazgatású 
Közoktatási Intézmény alapító okiratának módosítása és a módosított alapító okirat 
elfogadása 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Csanádpalota Város Önkormányzata ismételten módosítani 
kényszerült az intézmény alapító okiratát. Az eloterjesztés írásban kiküldésre került. 
 
Az eloterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselo-testület egyhangú (8 igen) 
szavazattal döntött a Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsode Többcélú 
Közös Igazgatású Közoktatási Intézmény alapító okiratának módosítása és a módosított 
alapító okirat elfogadásáról. 
 
 
49/2010.(VI.29.)Öh. 
Tárgy: A Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsode Többcélú Közös  
Igazgatású Közoktatási Intézmény alapító okiratának módosítása és a módosított alapító  
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okirat elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzatának Képviselo-testülete - a költségvetési szervek 
jogállásáról és gazdálkodásáról szóló 2008. évi CV. törvény 1.§-a. 2. §-ának (1) bekezdés b) 
pontja, 4.§-ának (1) bekezdése, a közoktatásról szóló többszörösen módosított 1993. évi 
LXXIX törvény 37.§-ának (5) bekezdésében foglaltak alapján – a Dér István Általános Iskola, 
Napsugár Óvoda és Bölcsode Többcélú Közös Igazgatású Közoktatási Intézmény Alapító 
Okiratát 2010. szeptember 1. napjától a jegyzokönyvhöz csatolt Alapító Okirat módosításban 
foglaltak szerint módosítja és egyidejuleg a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt 
Alapító Okiratot a jegyzokönyvhöz csatolt tartalommal jóváhagyja. 
 
Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsode Többcélú Közös Igazgatású 
Közoktatási Intézmény 94/2009.(IX.14.)Öh. számú határozattal egységes  szerkezetbe foglalt 
Alapító Okirata 2010. szeptember 1. napjával hatályát veszti. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester     Helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona  körjegyzo      Helyben 
3./ MÁK Dél-alföldi Regionális Igazgatósága    Szeged 
4./ Dér István Általános Iskola     Csanádpalota 
5./ Galgóczkiné Krobák Mária  polgármester   Kövegy 
6./ Kovács Sándor polgármester     Csanádpalota 
7./ Szirbik Sándorné költségvetési eloadó    Helyben 
8./ Irattár 
 
 
2. számú eloterjesztés 
A Makói Általános Iskola, Alapfokú Muvészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet 
feladatellátásának alakulása 2010/2011 tanévre  
 
 
Horváth Lajos polgármester: Minden évben el kell fogadni az oktatási intézmény 
feladatellátásának meghatározását az elotte álló tanévre. A Királyhegyesi tagintézmény 
vonatkozásában a 2010/2011 tanévben is feladatellátási hely nélkül gondoskodunk az 5-8 
évfolyamon az alapfokú oktatási feladat oktatásáról. Az 1-4 évfolyamon a helyi 
tagintézményben összevont osztályban oldjuk meg az alapfokú oktatási feladatok ellátását 
Makó Város önkormányzatával közös feladatellátásban. A Királyhegyesi tagintézményben 1 
összevont osztály lesz az 1-4 évfolyamon, 1 napközis csoport, 71 ellátandó óra/hét és 3,8 fo 
számított álláshely szerepel a tervben. Az álláshelybol 3,5 fo pedagógus, 0,3 fo 
gyógypedagógus. 
 
Az eloterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselo-testület egyhangú (8 igen) 
szavazattal döntött a Makói Általános Iskola, Alapfokú Muvészetoktatási Intézmény és 
Logopédiai Intézet feladatellátásának alakulásáról 2010/2011 tanévre vonatkozóan. 
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50/2010.(VI.29.)Öh. 
Tárgy: A Makói Általános Iskola, Alapfokú Muvészetoktatási Intézmény és Logopédiai 
Intézet feladatellátásának alakulása 2010/2011 tanévre  

 
H A T Á R O Z A T 

 
1./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete a többszörösen módosított 1990. 
évi LXV. törvény 8.§ (4) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, valamint a többszörösen 
módosított 1993. évi LXXIX. törvény 24,§, 52.§, 53.§, 102.§ 129.§ és 1. számú melléklete 
figyelembe vételével megtárgyalta az önkormányzati oktatási intézmény feladatellátásának 
alakulása a 2010-2011. tanévre tárgyú eloterjesztést és a következo döntést hozza:  
 
2./ A képviselo-testület a 2010-2011-es tanévre jóváhagyja Makó Város Önkormányzatával 
közös fenntartásban muködo oktatási intézmény osztályainak, csoportjainak, ellátandó 
óráinak, számított álláshelyeinek számát az alábbiak szerint: 
 
Makói Általános Iskola, Alapfokú Muvészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet: 59 
osztály (29 alsós, 2 alsós összevont, 28 felsos), 37 napközis csoport (23 alsós, 6 felsos, 3 
vegyes, 5 iskolaotthonos), 3.223 ellátandó óra/hét és az ehhez tartozó 160,9 fo számított 
álláshely, ebbol: 148,2 fo pedagógus (alapfokú muvészeti iskolával együtt) 5,7 fo 
gyógypedagógus; logopédiai intézeti egység: 7 fo gyógypedagógus. Nevelo és oktató munkát 
közvetlenül segíto alkalmazottak: 1,5 fo gyermek- és ifjúságvédelmi felelos. További 
foglalkoztatottak: 46,7 fo technikai számított álláshely, ebbol konyhai dolgozó: 14,0 fo, 
egyéb: 32,7 fo. 
- Ebbol a Királyhegyesi tagintézményben: 1 összevont osztály 1-4 évfolyamban, 1 
napközis csoport, 71 ellátandó óra/hét, 3,8 fo számított álláshely, ebbol 3,5 fo pedagógus, 
0,3 fo gyógypedagógus.  
 
Az elozo évihez képest a változás: a királyhegyesi tagintézményben 0,2 fo pedagógus 
számított álláshely növekedés. 
 
Határido: folyamatos 
Felelos:   Horváth Lajos polgármester 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester     Helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzo         Helyben 
3./ Makó Város polgármestere      Makó 
4./ Makó Város jegyzoje      Makó 
5./ Makói Általános Iskola, Alapfokú Muvészetoktatási  
      Intézmény és Logopédiai Intézet      Makó 
6./ Polgármesteri Hivatal Közoktatási Osztály   Makó 
7./ Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Osztály     Makó 
8./ Nagyér község polgármestere      Nagyér 
9./ Nagyér község jegyzoje      Nagyér 
10./ Irattár 
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3. számú eloterjesztés 
Makó Város Önkormányzata által fenntartott nevelési és oktatási intézmények 
pedagógiai programjának módosítása 
 
Horváth Lajos polgármester: Az általános iskola pedagógiai programjának módosítása az 
Integrált Pedagógiai Rendszer bevezetése miatt szükséges. Ennek a rendszernek a 
muködtetését az intézmény felújítási pályázatban vállalta fel. Ennek a rendszernek a 
leglényegesebb elemei, hogy segítik az önálló tanulást segíto fejlesztést, fejleszto eszközöket 
szereznek be, közösség építo programokat szerveznek, patrónusi rendszert muködtetnek, 
illetve differenciált tanulás szervezést alkalmaznak. Javaslom, hogy a módosított pedagógiai 
programot fogadjuk el. A pedagógiai program terjedelme miatt nem került kinyomtatásra, az 
Makó város honlapján megtekintheto teljes terjedelemben. 
 
Az eloterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselo-testület egyhangú (8 igen) 
szavazattal döntött a Makó Város Önkormányzata által fenntartott nevelési és oktatási 
intézmények pedagógiai programjának módosításáról. 
 
51/2010.(VI.29.)Öh 
Tárgy: Makó Város Önkormányzata által fenntartott nevelési és oktatási intézmények 
pedagógiai programjának módosítása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV.tv. 8.§ (4) bekezdésében foglaltak szerint eljárva a Makói Általános Iskola, 
Alapfokú Muvészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet pedagógiai programjának 
módosításával egyetért és a módosított pedagógiai programot elfogadja. 
 
A Képviselo-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást nem kér. 
 
Felelos  Horváth Lajos polgármester 
Határido: azonnal 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester      Helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzo      Helyben 
3./ Makó Város polgármestere      Makó 
4./ Makó Város Jegyzoje       Makó 
5./ Nagyér község polgármestere      Nagyér 
6./ Nagyér község jegyzoje      Nagyér 
7./ Makói Általános Iskola      Makó 
8./ Polgármesteri Hivatal Közoktatási Osztálya    Makó 
9./ Irattár 
 
 
4. számú eloterjesztés 
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Fejlesztési hitel felvétele  
 
Horváth Lajos polgármester: A Faluközpont fejlesztés folyamatosan zajlik, a vállalkozó végzi 
a munkát. Hamarosan számla benyújtására kerül sor, amit a pályázati eloírások szerint ki kell 
egyenlíteni, és a kiegyenlített számlával nyújtható be a támogatás lehívás. Most kb. 8 millió 
forint kell a kifizetéshez. Eloször júliusban nyújtunk be elszámolást és majd várhatóan 
októberben a teljes elszámolást. A pályázat utólagos finanszírozású, mintegy 11 millió forint 
plusz áfa kerül kifizetésre. Kérem a képviselo-testületet, hogy járuljon hozzá, hogy az 
Apátfalvi Takarékszövetkezettel tárgyalást folytassak hitelfelvételre és a támogatási összeg 
erejéig vegyünk fel fejlesztési hitelt.  
 
Az eloterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselo-testület egyhangú (8 igen) 
szavazattal döntött a fejlesztési hitel felvételérol. 
 
 
52/2010.(VI.29.)Öh. 
Tárgy: Fejlesztési hitel felvétele 
 

H A T Á R O Z A T 
 

1./ Királyhegyes Község Önkormányzatának Képviselo-testülete az 1990. évi LXV. Tv.  88.§ 
(1) bekezdés b) pontja alapján úgy határoz, hogy a 135/2008.(X.18.)FVM. rendelet alapján 
falumegújításra és –fejlesztésre  igénybe veheto támogatási jogcímen elnyert 11.346.335. Ft, 
azaz Tizenegymillió-háromszáznegyvenhatezer-háromszázharmincöt forint támogatásból 
megvalósítandó fejlesztés megvalósításához fejlesztési hitelt vesz igénybe az önkormányzat 
számlavezeto pénzintézeténél, az Apátfalvi Takarékszövetkezetnél.. 
 
2./ A fejlesztési hitel összege 11.000.000.-Ft, azaz Tizenegymillió forint.  
 
3./ A fejlesztési hitel fedezete a támogatást megállapító 208/0601/18/13/2009. számú – kelt: 
2009. 10.12. – MVH határozat. 
 
4./ Királyhegyes Község Önkormányzatának Képviselo-testülete kötelezettséget vállal arra, 
hogy a felvett fejlesztési hitel fizetendo kamatának összegét a 2010. évi és 2011. évi 
költségvetésében biztosítja.  
 
5./ Királyhegyes Község Önkormányzatának Képviselo-testülete kötelezettséget vállal 
továbbá arra, hogy a felvett fejlesztési hitel toketörlesztését az önkormányzat által 
megigényelt, az önkormányzatot megilleto támogatásból fedezi.  
 
6./ Királyhegyes Község Önkormányzatának Képviselo-testülete felhatalmazza Horváth Lajos 
polgármestert a hitelfelvételére és az ahhoz kapcsolódó jognyilatkozatok aláírására 
  
Határido: azonnal 
Felelos: Horváth Lajos polgármester 
  
A határozatról értesítést kap: 
1./ Horváth Lajos polgármester     Helyben 
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2./ Benákné Bárdi Ilona  körjegyzo     Helyben 
3./Apátfalva és Vidéke Takarékszövetkezet    Apátfalva 
4./ Szirbik Sándorné költségvetési eloadó     Helyben  
5./ Irattár 
 
 
V. napirendi pont 
Kérdések, Interpellációk 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérdezem, hogy kérdés, interpelláció van-e a képviselo-testület 
részérol? 
 
A napirend keretében egyéb kérdés, interpelláció nem hangzott el. 
 
VI. napirendi pont 
Egyebek 
 
Horváth Lajosné képviselo: Az utóbbi idoben tapasztaljuk a háziorvosi körzetben, hogy egyre 
több csecsemo kártyáját elviszik szakorvoshoz. Arra gondoltunk, hogy volna lehetoség arra, 
hogy egy hónapban egyszer gyermekgyógyászt hívjunk a rendelobe, ahová elhozhatják az 
anyukák a gyermekeket. Az információink szerint ahová kijár a szakorvos kéthetente 25 ezer 
forintba kerül itt havonta egyszer is elég lenne, mert kevesebb a gyerek létszám. Ennek 
eredményeként hátha megszunne ez az elvándorlás. 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Azt javaslom, hogy folytasson a doktorno tárgyalásokat ezen a 
téren, és tájékoztasson a majdani lehetoségekrol, és azok ismeretében döntünk ebben a 
kérdésben.  
 
Horváth Lajos polgármester: Megállapítom, hogy a képviselo-testület a mai napirendeket 
megtárgyalta. Köszönöm a képviselo-testület munkáját, a képviselo-testületi ülést bezárom.  
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 

Horváth Lajos        Benákné Bárdi Ilona 
polgármester         körjegyzo 
 
 
 
 
Dávid József        Miklós Imre 
képviselo             képviselo 
jkv. hitelesíto        jkv. hitelesíto 
 
 


